
Podhorní Újezd a Vojice
Kraj: Královéhradecký Okres: Jičín

Správní obvod: Hořice GPS souřadnice: 50.390056N, 15.514428E

Nadmořská výška: 294 m n. m. První pís. zmínka: 1408 (616 let) Katastrální výměra: 688 ha

Počet obyvatel: 632 PSČ: 508 01

Adresa URL: www.podhorniujezd.cz

Sportovní možnosti Podhorní Újezd a Vojice
Jezdecký klub Podhorní Újezd
Jezdecký klub při JZD Budovatel vznikl kolem roku 1960. Členové měli k dispozici koně, kteří byli
v majetku družstva a sloužili k polním pracem a k navážení krmení. Koně byli ustájeni v několika
stájích. U pana Hnojila, u pana Bezvody, u Oldy Bílka, u pana Valenty a u pana Militkého. Družstvo
celkem vlastnilo čtrnáct koní.
Noví členové – Novotný V., Luštický M., Pour M., Zítko J., Vrabec L., Dvořák J. Tito členové začli
jezdit na klisně Monice, pod vedením pana Jiřího Novotného.
V roce 1975 jsme dostali od družstva bývalý sklad u Filipů, abychom měli klubovnu. V té době družstvo
vyměnilo za vagón zelí dva koně – Bianku a Jelenu. Na Biance jezdil Jiří Janda, na Jeleně Karel
Nesvadba, při čemž oba dosáhli velice dobrých výsledků. Po odchodu Jiřího Jandy na VŠV do Brna
začal na Biance jezdit Václav Novotný. Již v 15-ti letech se s ní umístil na 3. místě v soutěži
Bronzová podkova ZN v Humpolci.
Během let 1975 – 1978 jsme předělávali naši novou klubovnu a stáje. Nejdříve byla na řadě
klubovna – okna, podlaha, elektřina, sedlovna, …potom přišly na řadu samotné stáje. Dva boxy a dvě
pevná stání. Následovala další práce v podobě betonování, sváření, shánění dřeva
na výplň, natírání, …Celková hodnota samotné stáje se tehdy vyšplhala na celých 30 000
Kčs.Během těchto let odešli další členové klubu, uhynuli nebo se prodali někteří koně. V klubu
zůstali tito členové: Novotný Václav st., Novotný Jiří st., Novotný Václav ml., Novotný Jiří ml.,
Novotný Bořek, Novotná Hana, Vrabec Luboš, Zítko Jaroslav. Na ježdění jsme měli Jelenu, Evelyne,
Markýzu a Harfu. V roce 1978 se Novotný Václav na Jeleně umístil na 3. místě v celostátním
přeboru skákání stupně „L“ a „S“. Jako člen VČ družstva se umístil na 2. místě. Roku
1978 se Jeleně narodilo první hříbě, které jsme pojmenovali Lady. Otec byl plnokrevný Vitograf. V roce
1980 odešel Novotný Václav na vojnu a na Jeleně začal jezdit Novotný Bořek. V letech 1980 –1982
jezdil náš klub pravidelně na závody, pod vedením Jiřího Novotného a dosahoval stále pěkných
výsledků. V roce 1982 jsme uspořádali jezdecký den – oprava překážek, natírání, šití praporků,
vymýšlení kurzů parkurů a jeho následná stavba, … a další maličkosti, bez kterých by závody
nemohly fungovat. Z našeho jezdeckého klubu se zúčastnili Zítko s Markýzou, Vrabec s Harfou
a Novotný V. s Jelenou. Všichni jezdci se tenkrát umístili na předních místech. Takže celá vesnice
viděla, že koně i jezdci něco umí.
Stáje byly dostavěny a my jsme se mohli nastěhovat. Následně jsme do stáje koupili i nové koně –
Urana, Tapiku a Simona. Tapice, která byla připuštěna Chersonem, se narodilo hříbě – Charlon.
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V klubu vše probíhalo bez problémů a Tapika byla připuštěna podruhé. Ale hříbě se nenarodilo.
Důvodem byl úraz. Tapika si zlomila nohu, a když chtěla vstát, uhodila se do hlavy a zemřela. Už tenkrát
si Jana ….. koupila vlastního koně jménem Kid. Mezi tím Charlon vyrostl, ale doprovázely ho problémy
v podobě zánětu kloubů, které se musely léčit elektroléčbou. V létě 5.8. 1993 se u nás konaly
další závody. Původní, námi opravená stáj a klubovna byly v restituci a my jsme je museli vrátit. K tomu
jsme museli kvůli ceně přidat i některého z koní – Simona.
Poté jsme zbývající koně převedli do Podhorního Újezda. Stáje jsme vybudovali z bývalého
teletníka. Vzniklo zde tak pět velice prostorných boxů, klubovna a sedlovna. 8. 8. 1994 jsme do této stáje
umístily naše dva koně, Charlona (Cherson – Tapika) a Urana (109 Dux – Úžina). Ti byli po dobu
přestavby umístěni v provizorních boxech u pana Václava Novtného st. Rozhodli jsme se také
pro koupi dalšího koně. Tak k nám již 10. 8. 1994 přišla tehdy již 17-ti letá Dekorace (Korok –
Debata), která se stala „zakladatelkou“ naší stáje. Koupili jsme ji od pana Františka Charbuského
ze Svobodných Dvorů u Hradce Králové. Byla tehdy již březí a pod sebou měla klisničku Boderu
(Boleslav – Dekorace), které bylo pouze půl roku. Za nějaký čas, po odstavení Bodery, se narodila
tmavá hnědka Draperka (Flipper – Dekorace). Po úmístění Draperky do samostatného boxu jsme
se rozhodli pro další připuštění Dekorace. Převezli jsme ji do připouštěcí stanice. Do jedenácti
měsíců se narodil světlý hnědák Aldar (Aldan – Dekorace). Následně jsme Dekoraci prodali
do Třtěnic, tehdejšímu členovi našeho JK. Stejně tak jsme prodali i Boderu. Již delší dobu se nám
líbila u pana Charbuského Denice (Antler – Dekorace). Rozhodli jsme se ji koupit. Byla březí, proto se jí
u nás narodila ryzka Deniva (Garnizon 420 – Dekorace). Denivu jsme později prodali společně s Charlonem.
Tomu následoval po dlouhé době prodej Urana. Ve stáji nám zůstali tři koně. Před více než třemi
roky jsme se rozhodli připustit Denici a Draperku. Za jedenáct měsíců se nám narodila Pretty (Papilion
– Denice) a Palpitace (Papilion – Draperka). Tmavou hnědku Palpitaci jsme prodali a ryzku Pretty jsme si
nechali ve stáji. Dalším, posledním přírustkem byl Šoumen, kterého jsme vyhráli na výstavě
v Pardubicích. Denici nastaly velice vážné komplikace se zadníma nohama. Proto jsme zahájili léčbu.
Po zlepšení se ale její zdravotní stav prudce zhoršil a přestal se zlepšovat. 8. 11. 2004 jsme
se rozhodli, že Denici nebudeme dál trápit touto pro nijiž bolestivou a bezvýznamnou léčbou.
Nyní máme ve stáji Aldara, Draperku, Pretty a Šoumena. Našimi současnými členy jsou: Alexová Romana,
Havlíková Andrea, Hnízdová Veronika, Jiřička Jan, Komňacká Veronika, Novák Ondřej, Novotná
Michala, Procházková Pavla a Šeps Michal. Stávajícím vedoucím a cvičitelem je pan Václav Novotný ml.
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